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ZAPISNIK

Seansom je predsedavao NedZat Daci, predsednik Skup5tine,
sapredsedavajuii je bio Hydajet Hyseni, dlan Predsedni5tva.
Predsednik konstatuje da su prisutni 75 poslanika i otvorio je rad seanse.

Predsedni5tvo je predloZilo Skupltini ovaj:

Dnevni Red

1. Usvajanje dnevnog reda;
2. Usvajanje zapisnika sa prethodne sednice;
3, Razmatranje plana za primenu <<Standarda o Kosovu>>;
4. Drugo razmatranje Nacrta zakona o Privrednoj komori

Kosova br.2003/33;
5. Drugo razmatranje Nacrta zakona o energetiku br.2004/06;
6. Drugo razmatranje Nacrta zakona o regulatoru energije br.

2004/07;
7. Drugo razmatranje Nacrta zakona o elektriinoj energiji

br.2004/08;
8. Drugo razmatranje Nacrta zakona o mernim jedinicama br.

2004/091,
9. Drugo razmatranje Nacrta zakona o standardizaciji br.

2004/10;
10. Drugo razmatranje Nacrta zakona o sadnicama br.2004/01;
11. Drugo razmatranje Nacrta zakona o medunarodnim

finansijskim dogovorima br. 2004/l1.;

12. Drugo razmatranje Nacrta zakona o Kosovskoj
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klnematografiji br. 2003/36;

13. Prvo razmatranje Nacrta zakona o Nacionalnom parku
<Prokletije> br. 2004/05;

14. Prvo razmatranje Nacrta zakona o zaStiti potrolada br.
2004t12;

15. Prvo razmatranje Nacrta zakona o izgradnji br.2004/13;
16. Razmatranje izveStaja o stanju Kosovskih rudnika;
17. Razmatranje preporuka za imenovanje tufilaca; i
18. Odgovori ministara na pitanja poslanika,

Arsim Bajrami je u ime parlamentame grupe DPK izrazio nezadovoljsvo u
vezi dana5njih rawoja dogadaja u nekoliko drenid.kih sela i sa nastavkom
tendencija hap5enja ljudi mimo pravila pravn e drtaye. Mi osluclujemo
privodenje gospodina Samija Lju5takua i mislimo da se nastavlja tendencija
hap5enja i inkriminacije zasluZnlh ljudi ove zemlje i zahtevamo da se ta praksa
prekine.

Sabri Hamiti je , u ime parlamentame grupe DSK, zahteyao da se od danaSnjeg
razm ranja odlaht za neku od narednih sednica tadke dnevnog reda 11, 12 i 13,
jer nisu izvr5ene potrebne pripreme za njihovo razmattanje.

Bujar Dugoli, u ime parlamentarne grupe ABK, rekao je da ne podrZava predlog
za skidanje sa dnevnog reda razmatranje predloZenih nacrta zakona, predloZenih
od Predsedni5tva, jer ne postoje uverljiva opravdanla za njihovo skidanje.

Tom Hajdara je u ime Komisije za poljopriwedu, Sumarstvo i ramoj sela rekao je
da ima primedbi na Nacrt zakona o Nacionalnom parku <Prokletije>, koje se
trebaju inkorporisati. On je predloZio da se ovaj nacrt zakona vrati sponzoru na
doradu.

Arsim Bajrami, rekao je da ne podrZava predlog skidanja Nacrta zakona sa
dnevnog reda. Primedbe mogu se inkorporisati u tekstu Nacrta zakona u toku
r azmatr anj a, putem amandmana.

Nakon zahteva za skidanje sa dnevnog reda , Skup5tina je veiinom glasova
odludila da drugo razmatrNle nacrta zakona o medunardnim finansijskim
dogovorima; o Kosovskoj kinematografrji i o Nacionalnom parku <prokletije>
odloZi za narednu plenamu seancu.

2. Usvajanje zapisnika sa predhodne seance

Zapisnik sa prethodne seance je usvojen bez primedbi.

3. Razmatranje Plana za primenu <<Standarda za Kosovu>
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Predsednik je rekao da u zadnjoj varianti teksta plana <Standardi za Kosovu) ima
jedna izmena, u kojoj se dajejedna prevremena ocena o dogadajima od 17 i 18-

marta ove godine, kojeg SkupStina ne moZe da prihvati bez analize i .zajednidke
procene Skup5tine UNMIK-a i Vlade.
Sto se ti6e oblasti usvaj anja zakona za primenu standarda ,Skup5tina mora da

ubrza svoj rad.
Predsednik je otvorio diskusij u za razmatranje plana za primenu standarda.

Sabri Hamiti, rekao je da plan primene standarda o Kosovu dokumenat koj je
usvojen od strane.SBUN. koji su decembra proBle godine prihvatili i rukovodioci
kosovskih i nstitucija. Sada i mamo drugu varijantu istog k oji j e u svojila Mada
Kosova.
Imajudi u vidu vaZnost ovog plana, Komisija za medunarodnu saradnju i
parlamentarna grupa DSK su analizirali sadrZaj programa za primenu standarda.
NaSi stavovi su:

- Ispravni demokratski izbori, istinito predstavljanje - proporcionalno koji
bi proizveli efektivno predstavljanje u svim kosovskim institucijama;

- Vladavina zakona, primena nednakih prava u Zivotu i delatoiosti Kosova
za svakog gratlanina;

- Po5tovanje prava doveka;
- Nediskriminacija ali i nidije privilegije;
- Razvoj trZi5ne privrede, sa predusiovom privatizacije u konkretnom

sludaju kod nas;
- Slobodno kretanje gradana;
- Garancija vlasni5tva svakome;
- Izgradnja politike i politidkih ciljeva putem dijaloga.

Sve su ove premise za demokratsko druStvo, koje Kosovo i DSK imaju za cilj.
S,druge strane, postavlja se problem - kako da se primene ovi standardi?
MiSljenja sam da ovde odmah proizilaze dva ili tri osnovna problema za njegovu
primenu. Srvar je odgovornosti u oblastima koja pokrivaju ovi standardi, Vedina
odgovornosti, rekao bih malo dogmatski, je rezervisao UNMIK. Za eftkasno
primenu standarda, brzo treba da uredi delinisanje odnosa izmedu kosovskih
institucija i LINMIK-a.
Prema tome kratko i jasno: moraju se uzeti posebne nadleZnosti u posebnim
oblastima da bi se realizovali standardi, u kojima se u principu slaZemo.
Pod dva: tekst kojeg imamo predsobnom na mnogo tadaka ima politidku retoriku i
mi5ljenja sam da je pogre5no ona koja poprska manj e vi5e martovske dogatlaje.
Pod tri: Unutar izrade zadataka koji proizilaze za primenu standarda ima jo5 dva
problema koje s e treba definisati pre nego 5to s e uzmu odgovomosti za nihovu
realizaciju. Problem br. 1 je problem paralelnih struktura i problem br.2 1e
problem takozvane decentralizacije. Mi5ljenja smo da bez rasformiranjem
paralelnih stsruktura - ne mogu se realizovati nekoliko standarda koji su povezani
sa problemom integracija manjina u ksovskim institucijama. I drugo i ako nigde
ne figuriie kao standard - pod 8 - koji se zove decentral izacija, i nije elaborisan,
ali ispada malte ne glavni standard. DS mi5ljenja je da bez stava Vlade, bez
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efektiviziranja od Vlasti Kosova ne postoei Sanse da se vrii bilo kakva
decentralizacija.
Mi podrZavamo standarde o Kosovu, ali kao standarde za izgadnyt demokratskog
dru5tva i Kosova kao nezavisne demokratske drZave.

Arsim Bajrami, U ime parlamentame grupe DPKje rekao da su standardi o
Kosovu politidki proj ekat i razumemo ih kao standarde o nezavisnosti Kosova.
Svesni smo da su ovi standardi imad nivoa driava u tranziciji, ali mi ih
podrZavamo politidki s obzirom da mi ne ciljamo samo na nezavisno Kosovo nego
i demokratsko i ewoatlantsko. U ovim standardima mi vidimo kao strategiju
izlaza iz medunarodne administracije i Rezolucije 1244 i iz ovog statusa kvo, i
vidimo kao'mehanizam koji 6e omoguditi da u 2005. god. udini implementacija
poiitidke volje naroda Kosova.
Poddavii principielno proces standar da, inaiavamo i principielne primedbe koje
mislimo da ne idu uz dinjenicu da su ovi standardi demokratski i imaju za cilj
Kosovo sa ewopskim kriterijumima.
Prvi predusov da se zabeleZi ieljeni progres za primenu ovih standarda je
ojadanje kosovskih institucij a sa nadleZnostima i da se odmah podne sa prenosom
tako zv arrit. r ezervi sani snaga.
U ovom pravcu Skupitina je podela proceduru izmena u Ustavnom okviru koji ie
omoguditi Kosovu da preuzme odgovomosti da bi ispunilo Sto pre ove standarde.
Putem ovih amandmana mi smo traZili kompietiranje Vlade Kosova sa svim
ministarstvima.
Obzirom da je prenos odgovornosti u potpunosti u duhu Rezolu crla 1244 i kojaje
jedan od mandata misije UN, stvoride obj ektivne uslove za primenu standarda.

Druga primedba je da nakon martovskih dogadaja kao da je izmenj en koncept
operacionaLnog plana i nezadovoljni smo da se martovski dogadaji uzmu kao
pokazatelja objektiva standarda Sto vi5e kad o tim dogaclajima nemamo tadnih i
zawinih procena. U sada5njem tekstu kod svakog standarda je une5ena
kvalifikacija o martovskom dogatlaju i operacionalni pokazitelji su vezani sa ovim
dogadajma.

Treia primedba je da jemnogo kontraverznih objektiva, inkopatibilni, nisu
koherentni, tekst operacionalnog plana nema logi6ke kompozicije.
Cetvrta primedba, moraju se precizirati realni pokazitelji za procenu progresa
uprimeni standarda.

Peta primedba, postoji tendencija da mi na Kosolrr u ime ewopskih standarda
instaliramo ne5to 5to mje ewropgki standard. U ime zaitite prava manj ina, ito je
jedna vrsta institucije, odnosno demokratska wednost, mi po nekad primenjujemo
metode k akve su nepoznate osnovnoj d emokratiji. Dakle, primenjujemo stalno
pozitivnu diskriminaciju i dajemo koncesije kakve ne poznaje parlamentama
demokratija. U ime za.Stite prava manj ina, krse se prava ve6ine a iime i praviia
parlamentarizma.
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Bajram Koiumi je u ime Parlamentarne grupe ABK rekao da su dva dokumenta
za diskusiju;
Prvi, koji je po znatkao <standardi za Kosovo)), pokrenut od gospodina Grosmana
i kojeg su u nadelu podrZale glavne politidke snage na Kosovu i
Drugi, koji se naziva <Plan za primenu standarda o Kosovu>>.
Razlika izmedju ova dva dokumenta je odigledna.

Prvo, postavlja se pitanje autorstva ovog dokumenta. Da li je ovaj dokument
zajednidki dokument UNMIK-a i Kosovskih institucija ili je dokument kojeg je
izradio UNMIK;

Drugo pitanje je nasilje <od 17 i 18 marto kako se u dokumentu navodi i
ponavlja se15 puta.Ova diskusija dokusiju naselje 17 i 18 marta> ne moZe da
stoji stalno nad glavom Kosovskih institucija kao mad i ne Zelimo da prihvatimo
tako ne5to, potrebno je da se politidke folmulacije izbace iz teksta.

Trede pitanje je osnovno i tiEe se preno5enja nadleZnosti. Kroz ceo program se
pominje na detaljan nadin, kako se navodi, kako treba da se postignu ovi
standardi. Medutim, nigde se.ne govori o preno5enju kompetencija. Bez transfera
kompetencija ne mogu se realizovati standardi, jer je odgovomost Kosovskih
institucija tesno povezana radom na realizaciji ovih standarda.

NaIi su zakljuEci o ovom Planu slededi:

l.Dobra diplomatska inicijativa za unapredenje opsteg politidkog procesa na
Kosovu se lagano prigu5uje od strane LINMIK-a i pretvara u birokratski
dokument.

2.Skup5tina Kosova treba jasno dakaie da je politika <Standarda pre statusa),
politika zatv orer,og (vicioznog) kruga.

Potrebno je da se izjasnimo za podriku realizaciji standarda o Kosovu ali uporedo
sa preno5enjem kompetencija na kosovske institucije i medunarodnim
garancijama za finalni status Kosova koji treba da bude ren:Jtat slobodnog
opredelj enj a na osnovu slobodno izraZene politidke volje Kosovskog naroda.

vlada Kosova i UNMIK, nakon skupstinske debate treba da rade predisieni tekst
na osnoru datih primedbi u toku Skup5tinske debate.

U planu je potrebno da se dodaje jo5 jedan operacionalni deo radi rasformiranja
paralelnih srpskih institucija na Kosovu.
Skupitina Kosova potrebno da usvoji izmene na Ustayni okvir.

Gani Sadik je, u ime Parlamentarne grupe drugih zajednica, izrazio podr5ku
Planu za postizanje standarda o Koso,,, medutim iznio i primedbe na afresu
medunarodnih organizacija koja se paznju usmerila samo na srpsku zajednicu
zapostavljajudi tako druge zajednice na Kosovu. Medjutim, drugL zajednice na
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Kosovu takode predstavljaju bogatstvo i vrednost Kosovskog druitva i ne Zele da
budu samo nediji nakit, ve6 da im se pruZa mogu6nost da daju svoj doprinos na
postizanju standarda o Kosovu. On je zahvalio Skup5tinu Sto je pruZila mogu6nost
upokebe j ezika i p isma u sluZebnim dokumentima i na jezicima manjina, a to,
zapravo, dokazuje da se standardi ve6 primene u svakodnevnom Zivotu Kosovskih
institucija.

Turski jezik treba da se izudi i upotrebi u op5tinama gde Zive turci.
Mi5ljenj4 sugestije i primedbe na <Olan o sprovodenju standarda o Kosoru>, dali
su. poslanici: Zyljfi MerdZa, Muhamet Keljmendi, Fatmir Sejdiu, Hydajet
Hyseni, S anije Alaj, Flora B rovina, Hasan Metaj, Mahir Jagcilar, Sabilje
KeEmezi-Ba5a, Smajlj Lj atifaj, Nekibe Keljmendi, Ismajlj Kurte5i, Fatmir
RedZepi, Berat Ljuia, Sytjejman Cerkezi, Naim Maljoku, DZevdet Neziraj,
Teuta Hadri, Gani Prekopuca, Sadudin Beri5a, Mehdi Bardhi i Sabit
Rrustemi i njihove diskusije-su sastavni deo transkripta.

Posle ovih diskusij4 Skup5tina je donela slede6e

Zakljuike:

1. Formira se radna grupa za pradenje sprovotlenja Plana za primenu standarda
o Kosovu (deo koji se odnosi na odgovornosti Skupitine i to:

1. Sabri Hamiti- predsednik,
2. Nekibe Keljmendi- dlan,
3. Arsim Bajrami- dlan,
4. Dragi5a Krstovid-dlan,
5. Bujar Dugoli- dlan,
6. Gani Sadik- dlan i
7. Isuf Demaj- dlan.

2. Radna grupa 6e podneti jednom mesedno izve5taj Skup5tini o nadinu
sprovodenja "Plana za primenu standara o Kosovu".

4.Drugo razmatranja Nacrta zakona o Privrednoj komori
Kosova.

Predsednik je informisao poslanike o procedurama razmalrania Nacrta zakona i
o izveitajima sa preporukama Komisija. Skupitinske Komisije zadtiete za
razmatranje Nacrta zakona su sastavili svoje preporuke sa amandmanima koje
iskljuduju jedna-drugu. Radi otklanjanja ovih razlika, Skupitina je zahtevala od
Made da ona kao sponzor ovog Nacrta zakona da svoje mibljenje o razlikama.

Vlada je uputila Skupitini svoje milljenje o tome koje je dostavljeno poslanicima.

Komisija za privredu i finansije kao izvestioc, podnela je izveitaj sa
amandmanima koji izuzimaju jedan-drugog i u suprotnosti su sa skupitinikim
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procedurama, jer menjaju naziv i sam koncept Nacrta zakona koji je u nadelu

prihvaden.

On je zatim zatraiio mi5ljenje poslanika o tom pitanju

Arsim Bajrami, je u ime Parlamentame grupe DPK-a naveo da je Amandman l.
Funkcionatne komisije proiirio i izmenio predmet ovog Nacrta zakona.

S toga je Komisija mogla da ovaj predlog uputi novom skupitinskom inicijativom
a ne u ovoj fazi razlr,:ratrarlja Nacrta zakona, polto je pomenuti Nacrt zakona

nadelno vei usvojen. Prema Skup5tinskim procedurama, kao i tehnidkoj i pravnoj

logici u ovoj fazi razmatranj a se ne dozvoljav a izmena predmeta Nacrta zakona.

Fatmir RedZepi je u ime Komisije za privredu i finansije naveo da je Komisija
razmotrila Nacrt zakota i dale primedbe o tome kao: Amandman I . da ostane kao

u predloZenom tekstu iz razloga Sto je potrebno da zakonom omogu6i da se

Privredna komora organizuje u skladu sa novim priwednim sistemom na osnovu

konkurencije i pravila slobodnog trZi5ta i privreclivanja.

Gani Sadik je u ime Parlamentarne grupe drugih zajednica u potupnosti inazio
podriku miSljenju profesora Arsima Bajramija.

Buj ar Dugoli je u ime Parlamentame grupe ABK istakao da amandmani 1 i 4.

Funkcionalne komisije ne treba da se usvoje zato Sto menjaju karakter Nacrta
zakona. Potrebno je da se uwoji predloiena verzija Vlade koju je Skup5tina
nadelno vei usvojila.

Haki Satri je u ime Parlamentarne grupe DSK izrazio potpunu podr5ku
amandmanima Funkcionalne komisije,koje su podrZale i osnovne komisije.

Parlamentama grupa DSK se opredelila za model dobrovoljnog dlanstva za to sto
je ovaj model bio poruka udensnika javne rasprave o Nacrtu zakona koju je
organizaovala FunkcionaLna komisija.

Opredelj enj e za ovaj model organizovanja Privredne komore i drugih asocijacija
tzraZava raspoloZenje da se i kod nas primeni anglo-ameridki model zato Sto ovaj
model poltuje osnovno pravo slobodnog izbora, konkurenciju i otklanja monopol.

Nekibe Kelj mendi je istakla da je F unkcionalna komisija u toku rada izmenila
naziv Nacrta zakona, Sto smatam da nije ispravno. Komisija je trebala da koriguje
amandmane ili da povude deo amandmana 1 i 4.u kome segovori o drugim
asocijacijama Komore i da ostane naziv Zakon o privrednoj komori Kosova.

Nakon gorenavedenih interpretacija predsednik je dao na glasanje pojedinadno
predloZene amandmane Nacrta zakona od Funkcionalne komisije, koalicije
"Porratak" i poslanika Bedrija Seljmanija.
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Skup5tina je veiinom glasova usvojila slede6e amandmane: 5, 14, 15, 18,23a,
29a, i 4la (stav jedan).

Skupitina je odbila amandmane:
1,2,3,4,6,1,8,9,10,11,12,13,16,17,19,20,21,22,23,24,25.26.27.28,29b,
3 0,3 1,32,33,3 4,3 5,3 6,37,3 8,39,40, 4 I a (stav 2) i b, 42, 43, 1 44.

Zatim je predsednik Skup5tine dao na glasanje Nacrt zakona u celini i rezultati su
sledeii:

Za 7
Protiv 3

Uzdri,anih 0

Predsednik je konstatovao da je Skupitina Kosova vedinom glasova usvojila Nacrt
zakona o Privrednoj komori Kosova.

Sednica.ie zavrSena u 16.00 dasova

Nastavak sednice 29.04.2004.god.

5. Drugo razmatranje Nacrta zakona o energetici

Predsednik je informisao poslanike o procedurama razmatranja ovog Nacrta
zakona t o izveitajima Skupitinskih komisijama sa preporukama.

On je zatim dao na glasanje amandmane Funkcionalne komisije pojedinadno

Skup5tina je usvojila slede6e amandmane:
1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8, 9, 10, 1 l, 12, 13, t4, 15, 16, 17, 18, t9, 20, 21, 22 i 23.

Zattm je predsednik Skup5tine dao na glasanje Nacrt zakona u celosti i rezultati su
slede6i:

ZA 7
Protiv 0
UzdrZanih 0

Predsednik je konstatovao da je Skup5tina Kosova jednoglasno usvojila Zakon o
energetici.

6. Drugo razmatranje Nacrta zakona o Regulatoru energetike

Predsednik je informisao poslanike o procedurama razmatranja Nacrta zakona i o
izve5tajima Skup5tinskih komisija sa preporukama.

On je zatim dao na glasaqje pojedinadno amandmane Funkcionalne komisije.
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Skupitina je usvojila sledeie amandmane: 1, 3, 4 5, 6,7, 8,9, 10, 1I, 12, 13, 14,
rs, 16, 17, 18, 19,20,21,22,23,24,25,26, 27,28,29,30,31,32 i 33, dok je
odbila amandman 2.

Zatim je predsednik dao na glasanje N/Zakona u celini i rezultat je slede6i:

Predsednik je konstatovao da Skupltina Kosova veiinom glasova usvaja Zakon o
Regulatoru energije.

7. Drugo razmatranje Nacrta zakona o elektriEnoj energiji

Predsednik je informisao poslanike o proceduri razmatratja ovog N/zakona i
izve5tajima sa preporukama parlamentamih komi sij a.

On je dao na glasanje amandmane Funkcionalne komisije.

Skup5tina je usvojila sledeie amandmane: l, 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8, 9, 10, ll, 12, 13,
14, t5, 16, 17, 18, 19, 20, 21, 22 i 23.

Zatim je predsednik dao na glasanje Nacrt zakona u celini i rezultat je slededi:

Za
Protiv.................
UzdrLanih..........

Predsednik je konstatovao da je Skup5tina Kosova veiinom glasova usvojila
Nacrl zakona o elektridnoj energiji.

8. Drugo razmatranje Nacrta zakolr.a o mernim jedinicama.

Sednicu je predsedavao Hydaj et Hyseni, dlan Predsedni5tva

Predsedavajuii je informisao poslanike o procedurama razmatranla ovog Nacrta
zakona i izveitajima sa preporukama parlamentamih komisija.
On je stavio na glasanje pojedinadno amandmane Funkcionalne komisije i
Komisije za brdlet.
Skup5tina je usvojila slede6e amandmane: 1,2,3,4,5,6,7,8,9,10,1 l,lL, i 13.

Zatim je predsedavaj6i dao na glasanje Nacrt zakona
sledeii:

u celini i renitat je
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Protiv................. 1

U2drZanih.............0



Protiv.........
Uzdrianih..

Predsedavajuii je konstatovao da je Skup5tina Kosova jednoglasno usvojila
Zakon o mernim jedinicama.

9. Drugo razmatranje Nacrta zakona o standardizaciji

Predsedavajudi je informisao poslanike o procedurama rzfiatralJa ovog Nacrta
zakona i izveitajima sa preporukama parlamentarnih komisija.
On je dao na glasanje pojedinadno amandmane Funkcionalne komisije i
Komisije zabrdLet.

Skup5tina je usvojila sledede amandmane: 1,2,3,4,5,6,7,8, 9, 10, 11,12,
13,14,t5,16, 17,18 i 19.
Zatim je predsedavajudi dao na glasanje Nacrt zakona u celini i rezultat je
sledeii:

Za 7t
Protiv.........
UzdrZanth..

0

Predsedavajuii je konstatovao da
Zakon o standardizaciji.

je Skupitina Kosova jednoglasno usvojila

I0. Drugo razmatranje Nacrta zakona o sadnidnom materijalu

Predsedavajuii je informisao poslanike o procedurama razmatranja ovog Nacrta
zakona i izveitajima sa preporukama parlamentarnih komisija.
On je stavio na glasanje pojedinadno amandmane Funkcionalne komisije i
Komisije zabudZet.

Skup5tina je usvojila slede6e amandmane: 1,2,3,4,5,6,7,8,9,10,.11,12,13,14 i 15.

Zatim je predsedavajuii
slededi:

dao na glasanje Nacrt zakona u celini i rezultat je bio

Za
Protiv........
UzdrLanlh..

Predsedavajuii je konstatovao da
Zakon o sadnidnom materiialu.

je Skup5tina Kosova jednoglasno usvo.jila

7t
0
0
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ll. Prvo razmatranje Nacrta zakona o za5titi potro5aia

Predsedavaju6i je pozvao sponzora ovog Nacrta zakona da obrazloLi isti pred
poslancima Sklupitine.

Ministar Ali Jakupi je obrazloZio potrebu dono5enja ovog Nacta zakona,
ciljeve i objektive koje ima na realizaciji kao i normiranu materiju u 7
poglavlja i 5I dlan. On je pozvao poslanike Skup5tine da usvoje ovaj Nact
zakona.

Zatim je predsedavaju6i otvorio diskusiju za razmatranje ovog Nacrta zakona u
nadelu.
MiBljerla, primedbe i svoje sugestije na ovaj Nacrt zakona dali su slededi
poslanici: Gani Prekopuca, Bedri Selmani, Sebahate Krasnidi, Sabit Rustemi i
Teuta Hadri 5to je i priloZeno -tanskdptu.

Predsedavajuii je dao na glasanje ovaj Nacrt zakona u nadelu
sledeii:

rezultat je

Za
Protiv.......0

Predsedavajuii konstatovao da je Skup5tina Kosova jednoglasno uwojila u
nadelu Nacrt zakona o zaStiti potroSada i zadullla posebne komisije i
Funkcionalnu komisiju da u roku od tri nedelj e razmotri ovaj Nacrt zakona i
dostavi Skup5tini izve5taje sa preporukama za usvajanje.

12. Prvo razmatranje Nacrta zakona o gradevinstvu

Predsedavajudi je pozvao sponzora ovog Nacrta zakona da obrazloii isti pred
poslanicima Skupitine Kosova.

Ministri Ethem Ceku je obrazloZro potrebu donoBenja ovog zakona, ciljeve i
objektive koje imaju kao i normirani materijal u 9 poglavlja i 66 dlanova.
On je pozvao poslanike Skup5tine Kosova da usvoje ovaj Nacrt zakona-

Zatim je predsedavajuii otvorio diskusiju za razmatranje ovog Nacrta zakona u
nadelu.

MiSljenja, primedbe i svoje sugestije na ovaj Nacrt zakona dali su poslanici:
Naim Maloku, Remzije Nimani, Berat Luzha, Zylfije Hundozi, Blerim Baruti,
Dielall C anziba, S ala A hmeti, Nafije B eriBa i Fadil K rueziu 5to j e priloZeno i
transkriptu.

Predsedavajuii je dao na glasanje usvajanje ovog Nacrta zakona u nadelu i
rezultat je bio slededi:

I
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2a..........
Protiv.........
Uzdrianih...

Predsedavajudi je konstatovao da je S kupBtina Kosova jednoglasno usvojila u
nadelu Nacrt zakona o i zgradnji i zaduZlla posebne komisije i Funkcionalnu
komisiju da razmotri ovaj Nacrt zakona u toku 3 nedelje i da dostavi Skupitini
izveStaje sa preporukama za usavjanje.

13. Razmatranje izveStaja o stanju u rudnicima Kosova

Predsedavajudi je pozvao predsednika Komisije za trgovinu i industriju da
podnese izveitaj o stanju u rudnicima Kosova.

Baj ruS Demailji je rekao da je Komisrja za trgovinu i industriju posetila sve
rudnike Kosova, prikupila relevantne usmene i pismene materijale o stanju u
rudnicima i na osnovu toga izradlla Izve5taj kojije dostavljen poslanicima.

U izve5taju nije obuhvadeno stanj e u rudnicima rglja zato 5to je Skup5tina
ranije razmatrala stanje u EKK-u raspravljala o tome.
Rudnici su radili od njihovog otvaranja i sve do ktaja rata. Medutim, vei 5
godina nakon rata oni nisu aktivirani, kao na primer Trepda nezavisno pod
dijom je vlasti funkcionisala ona je kori56ena na kolonijalan nadin, dok danas
kada se administrira od strane LINMIK-a on ne radi. Zbog toga se postavljaju
dileme: da li su rudnici Kosova ekonomski ili politidki problem ili jedno i drugo.
Rezerve minerala koje su osnov za rad rudnika u svim rudnicima Kosova -
Trepdi, Feroniklu, Strezovcu, Maguri i Volnj aku - su dovoljne za rad t
narednim decenijama, ali su potrebne ne tako velike investicije za njihovo
aktiviranje.
Komisija je konstatovala da u Trepdi postoje problemi oko usaglaSavanja stavova
izmedu domaiih dinioca i I-INMIK-a i da je nedostajala volja UNMIK-a za
re5avanje problema sa kojima se Trepda suodava, tako da se menadZment Trepde
suodava nepotrebnim problemima.
Trepda pod UNMIK-ovom administracijom nema nikakav pravni status. Nije
upisana u registar poslovnih organizacija, dok ,,Trepda Holding Kompani" dd -
MKOC Trepda praktiiki deluje u sevemom delu Kosova. Ovaj deo sistema
Trepde na severu je nedavno registrovan u Pri5tini, zatim u Privredom sudu u
PriStini. NaZalost domaie upravno osoblje nema pristupa tom delu ved tamo
deluju samo beogradske vlasti i UNMIK. Slidni politidki problemi prisurni su i u
rudnicima Feronikla. Rudnici Feronikla koji su veoma rentabilni ne mogu se
eksploatisati' zbog nespremnosti da se u proizvodne i preradivadke kapaiitete
investiraju odgovarajuia finansijska sredstva.

U kosovskim rudnicima postoji jedan veoma dudan kontrast. Tamo gde su rudnici
spremni za rad kao Bto su rudnici magnezita i boksita Srezovce i Voljnjak - ne
mogu plasirati svoj e proizvode, ier su triilta izgubljena, dok rudnici minerala
za koje postoji trZi5te nisu aktivirani.
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Rudnik magnezita u Maguri je radio do pred kraj rata. Medutim, i pored
dinjenice da je ruda veoma kvalitaetna, ovaj rudnik nije osposobljen za rad s

obzirom da je poplavljen vodom.

I rudnik Ajvalija sa najveiim prisustuom metala rude u Ewopi (35% nije
osposobljen za proizvodnju jer je u njemu izbila voda. Kao da je nekom stalo
da se rudnici Kosova dovedu upravo u ovo stanje.

Radna grupa u saradnj i sa doma6im rudarskim ekspertima, za izlaz* iz ove
situacije, preporuduje SkupStni da usvoji sledeie:

Zakljudke

1, DonoSenje Zakona o rudarstvu;
2. Dono5enje Zakona o koncesijama,
3. Da se rudnici ne privatizuju (bar u ovom stanju)
4. Da se Trepda kao Kosovska kompanija registruje kao jedinstvena i

nedelj iva or ganizaclja,
5. Da se izvr5i prenoSenje nadleZnosti iz oblasti rudarstva na domaCe

institucije,
6. Da se izradi strategija o pravcima razvoja rudnika i odgovomosti bez

izuzetka ako se ova strategija ne ostvari,
7. Da se deo preostalog suficita iz 2003.godine, iz konsolidovanog

budZeta Kosova rasporedi za funkcionalizaciju rudnika,
8. Da se kao norma utvrdi da u izgradnji puteva kao predposlednji sloj

prilikom asvaltiranj a koristi azbestni kamen.

Predsedavaju6i je oworio raspravu povodom izveltaja ove Komisije o stanju u
rudicima Kosova.

Svoja miSlenja, primedbe i sugestije o starju u rudnicima Kosova izneli su i
slededi poslanici: Fatmir RedZepi, Bujar Dugolli, IbuS Jonuzi, Ilmi Ahmeti,
Bedri Selmani, Blerim Baruti, Hasan Meta, Gani Prekopuca, BehdZet
Brajshori, Smajl Latifaj, Mehdi Bardhi, AIi Sadria i Sabri Hamiti, koji su
priloZeni transkriptu.

Nakon ovih diskusija predsedavajuii je dao na glasanje imeitaj sa primedbama
diskuktanata, a rezutat je bio slede6i:

Za ......... ve(ina
Protiv........... 0
UzdrZanih..-.. 4

Predsedavajuii je konstatovao da Skupstina, veiinom glasova usvoja izvestaj sa
preporukama Komisije za trgovinu i industriju, sa primedbama poslanika o stanju
u rudnicima Kosova.
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14. Razmatranje preporuke o imenovanju tuZilaca

Arsim Bajrami, u ime Komisije za pitar\a pravosuda,zakonodavstua i Ustavni
okvir, obrazlaZe preporku za imenovanje tuZilaca.
Komisija preporuku je podelila u tri dela. U prvom delu, preporudila je
imenovanje 26 hfiilaca, koji su i spunj avali u slove, p rema U redbi IINMIK-a. U
drugom delu, traZila je dopunske podatke od Sudskog i tuiiladkog ve6a za neke
kandidate. U treiem delu, za Sest kandidata nije dala saglasnos! s obzirom da nisu
ispunjavali uslove da wie duZnost tuZioca.

Predsedavajudi je otvorio diskusiju u vezi sa preporukom Komisije za pitanla
pravosuda, zakonodavstvo i Ustavni okvir.

Nakon diskusija: Liraka Cele, Sabita Rustemija, Muhameda Kelmendija,
Cazima Kabaiija, Fatmira RedZepiija, Sabri Hamitija, Agima Krasniiija,
Blerima Barutija, Bajru5a DZemajlija, Fadila Krieziua, Ismajla Latifija,
Teute Hadri i Bujara Dugolija u vezi sa preporukom Komisije za pitanja
pravosuda,zakonodavstvo i Ustavni okvir za imenovanje tuLilac4 Skup5tina
ve6inom glasova donosi sledeii

Zakljuiak:

I . Odluka oza imenovanj e tuitlaca se odlaZe za narednu plenamu sednicu

15. Odgovor ministara na poslaniika pitanja

Premijer Bajram RedZepi p ismenim putem je o dgovorio na p itanjueposlanika
Lulzima Zenelija u vezi sa izradon N/zakona za medije.

Poslanik Lulzim Zelo.elji je rekao da nije zadovoljan sa tim odgovorom i od
Premijera traZi usmeni odgovor.

Sednica je zavrSena u 15:15 sati.

D n evni red:
' 1. Drugo razmatranje Nacrta zakona o medunarodnim finansijskim

sporazumima - br. 2004/ 1 1;
2. Razmatratle preporuke za imenovanje tuZilaca.

Na podetku sednice, predsednici parlamentamih grupa su zattaZili ret,.
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Sednica se nastavlja 6 maja 2004.godine.



Bujar Dugoli, u ime Parlamentarne grupe ABK-a je rekao da Skup5tna Kosova
treba da se isprotivi planu Skupitine Srbije za teritorijalnu autonomija Kosovskih
srba.
Isto tako da se traZi od SPGS-a, g. Holkerija da se ne umeSa u takve planove.

Sabri Hamiti, u ime Parlamentame grupe DSK-a, je rekao da je potrebno da
Skup5tina reaguje u vezi sa tim planom Srbije. Danas da se ne otvara msprava za
to. Treba da pripremimo jedan zajednidki plan, izmedu parlamentamih grnpa> za
buduie razvoje Kosova, nezavnisno od drugih planova.

Predsednik je rekao da institucije Kosova su se izjasnile protiv plana Srbije za
autonomij u Kosovskih srba.
On je podrZao predloge prethodnih govornika da Skupitina reaguje u vezi tog
plana, medutim treba da se analiziraju okolnosti i da se izradi jedan odgovarajudi
dokument z,a ptayac razvoja politidkih procesa na Kosovu, koji bi usvojila
SkupStina, na jednoj od narednih sednica.

1. Drugo razmatranje N/zakona o metlunarodnim finansijskim
sporazumima

Predsednik je informisao poslanike u vezi procedura razmatranja ovog N/zakona i
izveStajima sa preporukama parlamentarnih komisija.
Stavio je na glasanje pojedinadno, amandmane Komisije za privredu i finansije i
Komisije za brdZet.

Skup5tina je usvojila ove amandman e: 1,2,3,4,5,6.,7,8,9,10,1 1,12 i i3.

2a..........79;
Protiv...... 1;

UzdrZanih..0.

2, Razmatranje preporuke za imenovanje tuZilaca:

Arsim Bajrami, u i me Komisije za pitanja pravosud4zakonodavstua i Ustavni
okvir, pred poslanicima je obrazloiio preporuku za imenovanje larZilaca.
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Arsim Bajrami, u ime Parlamentarne gmpe DPK-a, je rekao da takozvani plan
Srbije <za teritorijalnu autonomija Kosovskih srba> je jedan izazov za institucije
Kosova i u suprotnosti je i sa Rezolucijom 1244 SB OUN-a.
SkupStina na jednoj posebnoj sednici treba da diskutuje u vezi ovog pitanja i
usvoji jednu rezuluciju u vezi sa tim.

Zatim je predsednkk stavio na glasanje N/zakona u celosti i rezultat je sledeii:

Predsednk je konstatovao da Skup5tina Kosova, veiinom glasova usvoja Zakon o
medunarodnim fi nansijskim sporazumima.



Nakon diskuusije Ismjala Kurtelija, Ramadana Kelmendija i Bujara Dugolija,
Skup5tina veiinom glasova, usvojila je sledeiu:

ODLUKU

1, Skup5tina Kosova usvaja imenovanje slededih kandidata

1. Suad Kuraja, OkruZno javno tuZila5tvu u Pri5tini,
2. Besim Kelmendi, Javno tuZilaStvo Kosova,
3. Vesel Jaiari, Javno tuZilaStvo Kosova,
4. Ismet Kaba5i, Javno tuZilaltvo Kosova,
5, Jeti5 Maloku, OkruZno javno tuZilaitvo Gnjilane,
6. Ndrec Dodaj, OkruZno j avno tuZilaitvo Pe6,
7. RedZep RedZepaj, OkruZno javno tuZilaStvo Pizrery
8. Hisen GaBi, OkruZno javno tuZila5tuo Prizren,
9. Ha5im Colaku, OkruZno javno tuZila5tvo Priuen,
10.A11ty Suroy, OkruZno javno tuZilaStvo Prizren,
1 1 .Halil Dragaj, OpBtinsko jarmo tuZila5tvo Mitrovica,
12-A1i RedZa, okruhro javno tuZilaStvo Mitrovica,
l3.Ibrahim Beri5a, OpStinsko javno tuZilaStvo PriStina,
14.Nazmi Slamniku, Op5tinsko javno tuZila5wo Pri5tina,
i 5.Duhina Hamiti, Op5tinsko javno tuZiladtvo PriEtim,
l6,Sahit Krasniii, Op5tinsko javno tuZila5tuo Uro5evac,
17.Rasim Maloku, OpBtinsko javno tuZila5tavo Uro5evac,
l8.Florije Samoli, Op5tinsko javno tuZilaitvo Uroievac,
19.Murat Hulaj, Op5tinsko javno tuZila.5ilo Pe6,
20.Mehdi Sefa, Opitinsko javno tuZila5tvo Pizren,
2l.Bajram Hamitaga, Op5tinsko javno tuZila5tavo prizren,
22.Naim Beka, Opitinsko javno tuZila5tvo Mitrovica,
23.Nata5a Tani6, OpStinsko javno tuZila5tvo Mikovica,
24.Sabri Ademi, rezervni kandidat u Opitinskom javnom tuZila5tvu u pri5tini,
25.Faik Osmani, sudija Posebnog ve6a Vrhovnog suda priStina.
26.Afrim Sefkiu, OkruZno javno tuZilaitvo Gnjilane,
27 .Jovo Radovi6, OkruZno j avno tuZilaitvo Mitrovica,
28.DZevde Bislimi, OkruZno javno tuZila5tuo Mitrovica,
29.Hakt Gecaj, Opltinsko j avno tuZilaitvo pri5tina,
30.Faik Halilaj, OpStinsko javno tuZilairvo priStina,
3 1 .Nuhi Pa(arizt, Op5tinsko javno tuZila5rvo pri5tina,
32.Imer Beka, Op5tinsko javno tuZilaltvo pri5tina,
3 3. Ferdane Sulejmani, Op5tinsko j avno hriilaitvo priitina,
34.Bedrije Sulja Al5i6i, Op5tinsko javno tuZila5tvo priltina,
35.Agron [Ika, OpStinsko jar.no tuZilaitvo Gnjilane,
36.Metui Biraj, Op5tinsko javno tuZilaitvo pizren,
3T.NedZdet Bro6i, Op5tinsko javno tuZila5tvo pe6,
38.Fahri Nuhiju, Opitinsko javno ruZilaitvo Gnjilane,
39.Ervehe Gaii, Op5tinsko j avno tuZilaltvo prizren,
40.Enver Sokoli, Opltinsko javno tuZila5tvo prizren.
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2. Skup5tina traZi od Sudskog i tuZiladko veia Kosova dodatne podatke za

kandidata:
1. Re5at Molaku, u Okruinom avnom tuZila5tuu Kosova.

3. Skup5tina je odloZila odludivanje zakandidata: Abdul Mazrekua u
Opitiskom javnom tuZilaStvu u Prizrenu, s obzirom da podaci za njega su
kasno prispeli.

4. Skup5tina nije usvojila imenovanje sledeiih kandidata:

1. Feti Tunuzliu, u Okruhrom javnom tuiilaitvu PriStine, s obzirom da je
istog

odbila i ranije.

2. Nazmi Mustafa, u Op5tinskom javnom tuZila5tvu Pizren, iz razloga lto
tokom

1992-1995. godine,sprovodio je diskriminatorske zakone.

3. Zlatan Savii, u Okrufoiom javnom tuZilaitvu u Mitrovici, iz razloga ito
isti

funkciju sudije obavlja u Leskovcu - Srbiji.

Predsednik je objavio daje plenama sednica zavr5ena u 10:40 sati.

Sekretar Skupitine
Kosova,

Predsednik Skup5tine

Alademik NedZat Daci
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